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Informace z Rady města Paskov

Upozornění

Rada města se v období od dubna do května sešla celkem čtyřikrát, a to na pravidelných jednáních v termínech 
9. 4. 2014, 22. 4. 2014, 7. 5. 2014 a 21. 5. 2014. 

Na jednáních Rada města schválila:
- smlouvu mezi Moravskoslezským krajem (poskytovatelem) a Městem Paskov (příjemcem) o poskytnutí dotace z 
rozpočtu Moravskoslezského kraje. Předmětem smlouvy je poskytnutí neinvestiční dotace na realizaci projektu ev.č. 
43/OKP14, s názvem Restaurování soch sv. Jana Šebestiána a sv. Jana Nepomuckého v maximální výši 239.700 Kč.
- objednávku suvenýru -   turistické známky „Město Paskov“ v počtu 500 kusů za cenu 12.500 Kč u společnosti Tu-
ristické známky s.r.o.
- finanční příspěvek na podporu charitativní akce „6. Setkání postižených a opuštěných dětí“. Akce proběhne 6. 9. 
2014 v Mořkově v Beskydech. 
- smlouvu mezi EKO-KOM, a.s. a Městem Paskov o zajištění zpětného odběru a využití odpadů z obalů. Předmětem 
smlouvy je zajištění zpětného odběru použitých obalů
- zhotovení doplňujících konstrukcí pergoly v Oprechticích u KD
- provedení projektové dokumentace ve stupni DRS na „Opravu mostu přes vodní náhon na ul. Mírová v Paskově s 
únosnosti 24 t“
- ochranu Zdravotního střediska Paskov společností JABLOTRON Security a.s. Praha
- zhotovení leteckých fotografií města Paskov
- návrh na zřízení nového pracovního místa u Města Paskov, na které bude požádáno o poskytnutí dotace z dotačního 
programu Ministerstva pro místní rozvoj pro poskytování dotací – Podpora rozvoje pracovních příležitostí na území 
Ústeckého a Moravskoslezského kraje
- objednání úklidu městského lesa od kabelových izolací a dalšího odpadního materiálu
- zakázku „Oprava chodníků v Paskově, prostor u kina, náměstí, ul. Nádražní a Kirilovova“.
- opravu rozvodu potrubí studené vody v Základní škole Paskov a to od šaten po vstup do budovy tělocvičny
- svislé dopravní značení v Oprechticích u hasičárny
- „Rekonstrukci spalinových cest plynové kotelny Městského úřadu v Paskově“ v objektu č.p. 700
- zakázku malého rozsahu „Parkoviště u ZŠ Paskov“
- vydání mimořádného čísla Paskovského zpravodaje v září 2014. 

Na jednáních se Rada města zabývala:
- inventarizací majetku v Kině Panorama Paskov
- jednáním o záležitostech pronájmu bytových a nebytových prostor,
- projektem „Podpory kultury s EU“ 
- protokolem o provedení veřejnosprávní kontroly u MŠ Paskov za rok 2013
- záležitostmi kolem zámku – nátěrem parapetních desek a oken, opravou střechy, dodáním podlahových roštů pro 
montážní lávku, zprovozněním věžních hodin, inventarizací dřevin apod.
- záležitostmi MŠ Paskov – informace k zápisu dětí a konání akademie
- budoucností nafukovací haly a přilehlé kamenné budovy, které jsou v majetku Orla Paskov
- podáním druhé žádosti o podporu ze SFŽP ČR v rámci Operačního programu Životní prostředí na projekt  
„Energetická úspora – kulturní dům Oprechtice“ 
- informací o zrušení bankomatu ve městě Paskov

Kristýna Šircová

Podle zákona 289/1995 Sb. o lesích je zakázaný vjezd 
všech motorových vozidel do prostoru Paskovského 
lesa. Rovněž je zakázáno do uvedené lokality vyvážet 
jakýkoliv komunální či biologický odpad. Porušení těchto 
zákazů bude pokutováno městskou a státní policií. Pas-
kovský les je také pod trvalým dozorem lesní a myslivecké 
stráže. 

 Mgr. Lubomír Hajný

Pozvánka na zkoušky psů a zvěřinové hody
Honební společenstvo Staříč zve občany Paskova na 
zkoušky psů a zvěřinové hody, které proběhnou v areálu 
požární zbrojnice v Oprechticích v sobotu 12. července 
od 9.00 do 16.00 hodin.

Mgr. Lubomír Hajný

LÉTO

Léto je tu, jaro je tam.
My jsme tu, vy jste tam.

Léto si užijeme,
hry si zahrajeme.

Kraje procestujeme,
chvíle s vámi si zapamatujeme.

Na tábor si zajedeme,
U ohně sedět budeme,

s kamarády si to určitě užijeme!!

LÉTO v podání Venduly Boučkové
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Rekonstrukce komunikací v Paskově

E- aukce elektřiny a plynu opět v Paskově 

Od 9. 6. 2014 do 5. 11. 2014 bude probíhat rekonstruk-
ce komunikací včetně opravy mostů, rekonstrukce au-
tobusových zálivů, čištění příkopů, krajnic, frézování a  
pokládka nového „koberce“. 

Rekonstrukce bude probíhat postupně v pěti úsecích:
- 1. úsek – od křižovatky „U Rady“ ve Frýdku – Místku 
po Auto Kelly
- 2. úsek – od Sviadnova „Panorama Centrum“ po 
křižovatku na Ostravu směr Lískovec
- 3. úsek – Od křižovatky na Ostravu směr Lískovec po 
ul. Místeckou (Paskov centrum)
- 4. úsek – od odbočky na dálnici směr Ostrava (u čerpací 
stanice v Paskově) po rybníky
- 5. úsek – od rybníku na Důl Paskov  

Vše bude probíhat po etapách s částečným omezením 
silničního provozu – jízdní pruhy se budou uzavírat 
střídavě. Provoz bude řízen světelným signalizačním 
zařízením. 

Kristýna Šircová

V pátek 23. května se konala v kostele sv. Vavřince v 
Paskově již počtvrté Noc kostelů. Pěkné počasí přálo 
programu pro děti, který probíhal už od 17. hodin. Děti 
se formou hry seznámily s životem Josefa Egyptského. 
V 18 hodin byla Noc kostelů zahájena zvoněním zvonů - 
stejně jako ve více než tisíci kostelích a modlitebnách v 
celé naší republice. Tato akce je mezinárodní - zároveň 
probíhá v Rakousku, Německu, Nizozemsku, Estonsku a 
na Slovensku. 
Program uvedla Základní umělecká škola. Žáci paní 
učitelky Havránkové zahráli na varhany. Pěvecký sbor 
Ozvěny pod vedením paní učitelky Jaššové zazpíval 
několik vícehlasých skladeb. Slyšeli jsme také hru na 
trubku ze třídy pana učitele Štorka. Kamila Bodnárová, 
Martin Vojkovský, Linda Šustová a Jana Sniehottová se 
svými žáky rozezněli chrámový prostor svými smyčci 
a hobojem. Všichni sklidili veliký potlesk, protože jejich 
vystoupení byla opravdu nádherná. Tento koncert jistě 
každého příjemně překvapil a potěšil. 
Po koncertě proběhlo losování výherců 2. ročníku 
soutěže Znám své město? Záznamové archy si vyzvedlo 
přibližně 150 občanů a odpovědi hledali na informačních 
tabulích města Paskov. Pan starosta Petr Baďura nás 
nejdříve podrobně seznámil s myšlenkou a tvorbou to-
hoto informačního systému. Pokud známe své kořeny, 
můžeme být právem hrdí na své město. Vždyť rozle-
hlou síť rybníků, o kterých psal Petr Bezruč, jsme měli 
dříve než v jižních Čechách. Následně společně s P.  
Jaroslavem Endlicherem vylosovali 9 výherců, kteří od 
pana starosty obdrželi zajímavé ceny. Všichni soutěžící 
za svou snahu dostali pamětní list a drobné odměny. 
Během večera bylo pro všechny připraveno občerstvení. 
Hudební taktovku převzal náš varhaník Ing. Pavel Šigut a 
rozezněl vážnějšími i modernějšími skladbami královský 
nástroj – varhany. Na Noci kostelů nesměl chybět ani náš 
Chrámový sbor. Připravil si pásmo, které zpestřilo večer. 
V 21:00 zahájila své vystoupení MgA. Lenka Vítková, 
houslistka Janáčkovy filharmonie a paní Marie Pluhařová. 
Zazněly skladby Johanna Pachelbela, Georga Fridricha 
Händela a dalších. Od 22:00 jsme se mohli zaposlouchat 
do zpěvu paskovské scholy. Noc zakončila Modlitba za 
město při svíčkách.
Během večera si mohl každý odpočinout a zapomenout 
na každodenní starosti. Děkujeme všem návštěvníkům a 
organizátorům za společně strávený večer a těšíme se 
na další setkání!

Za farnost Paskov PharmDr. Radmila Šugarová

Noc kostelů 2014

Město Paskov, ve spojení s pořadatelskou firmou  
eCentre a.s., připravuje již druhé kolo e-aukce na výběr 
dodavatele plynu a elektrické energie. Občané a firmy 
z Paskova se tak mohou již brzy připojit k obyvatelům, 
kterým se svou účastí v prvním kole podařilo díky elek-
tronickým aukcím uspořit až desetitisíce korun ročně za 
dodávky energií. 

Mnozí klienti ušetřili v prvních aukcích roku 2014  
i více než 20 % svých nákladů na energie, a to i oproti 
ceníkovým cenám roku 2014, u kterých byl předvídán  
a všeobecně oznamován pokles. 

„Výsledky z prvních letošních aukcí ukazují, že tento 
způsob výběru dodavatele je výhodný pokaždé, protože 
je postaven na principu sdružené poptávky,“ vysvětluje 
Vítězslav Grygar, ředitel společnosti eCENTRE. 

Pro obyvatele i firmy je služba zcela ZDARMA. 
Pořadatelské firmě neplatí za zprostředkování aukce nic 
ani město. Aukční poplatek zaplatí firmě po ukončení 
aukce dodavatel, který e-Aukci vyhraje. 
 
Realizace sběru podkladů pro občany Paskova se chystá 
na září, v terminech: 4, 8, 11, 15, 18, 22, 25 a 29. 
Samotná e-Aukce pak proběhne v říjnu 2014. 
Další bližší informace budou včas oznámeny informačním 
sms kanálem. 
 
Požadovanými podklady jsou opět roční vyúčtování 
za elektřinu / plyn a smlouva s aktuálním dodavatelem 
(pokud se jedná o smlouvu na dobu neurčitou, tak není 
potřeba). 

Petr Michálek
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UZÁVĚRKY PASKOVSKÉHO ZPRAVODAJE

Vzhledem k blížícím se volbám do Zastupitelstva 
města Paskov se Rada města rozhodla, ve spolu-
práci s redakční radou Paskovského zpravodaje, 
pozměnit uzávěrky PZ do konce roku 2014 a to 
následovně:

5. 8. 2014
5. 9. 2014

28. 11. 2014

Zářijové číslo Zpravodaje bude věnováno  
prezentaci politických stran a volebních uskupení 
před volbami do Zastupitelstva města (komunálních 
voleb). Maximální rozsah jednoho příspěvku (jedné 
organizace) je stanoven na 3 stránky formátu A4, 
cena za 1 stránku je stanovena na 1.200,- Kč bez 
DPH. 
Politické strany a volební uskupení, jež mají 
zájem o publikování v Paskovském zpravodaji, 
nechť zašlou inzerci ve formátu xxx.jpg nebo 
xxx.pdf na email: zpravodajpaskov@email.
cz spolu s fakturačními údaji (jméno, adresa).  
Po vydání PZ dojde na zaslané údaje faktura,  
kterou můžete zaplatit buď na Městském úřadě 
Paskov, nebo složenkou. Jakákoli jiná forma 
propagace politických stran či volebních uskupení  
nebude ve Zpravodaji zveřejněna. 

Zářijové vydání je možností i pro spolky a různé or-
ganizace, aby informovaly o otevřených kroužcích, 
pravidelných schůzkách a trénincích. 

Prosincová uzávěrka (1. 12.) je mimořádně 
přesunuta na listopad – 28. 11. tak, aby Zpravodaj 
vyšel co nejdříve po ustavujícím zasedání Zastupi-
telstva města, po kterém bude známo nové vedení 
města, výborů i komisí Rady města. 
 

Mgr. Kristýna Šircová
Předsedkyně Redakční rady PZ

Škola v přírodě

Děti z druhých tříd vyjely do školy v přírodě. Strávily v 
době 19. 5. – 24. 5. krásné slunečné dny v Prostřední 
Bečvě. Hry po celou dobu pobytu byly motivovány pohád-
kou „O perníkové chaloupce“. Děti plnily mnoho úkolů, 
které jim zadávala Ježibaba – např. vyprávěly pohádku, 
hledaly perníčky, malovaly perníky na papírové pytle, 
do kterých se nakonec také oblékly. Jelikož bylo krásné 
počasí, všechny úkoly plnily venku. Jen část dopoledne 
trávily ve třídě při učení, ale na čtení nebo na mezitřídní 
utkání ve vybíjené už byly venku. Program byl pestrý, 
proto nebyl čas ani na stesk po domově. Dětem se vel-
mi líbila prohlídka jízdárny, kde se dověděly zajímavosti 
o ustájených koních a všechny se mohly také na koni 
svézt. Jako obvykle se uskutečnil i výlet na Pustevny a 
Radhošť. I tam našly děti dopisy a nakonec i perníčky 
od ježibaby.  Předposlední den pobytu byl zakončen 
malým divadélkem v přírodě. Paní učitelky Vernerová, 
Šafránková a vychovatelky paní Michálková a Slívová 
dětem zahrály pohádku, která je celým týdnem prováze-
la. Ve hře nechyběla ani zdravotnice paní Balážecová. 
Nakonec si všichni ještě opekli na ohni vuřty, byla vy-
hodnocena celotýdenní soutěž, rozdány odměny, a pak 
už se balilo. V sobotu dopoledne se děti vrátily ke svým 
rodičům. Teď už jen vzpomínají na úžasné zážitky.

Děkujeme všem sponzorům za poskytnuté finanční 
příspěvky.

Věra Šafránková

Konečně je léto, ten čas prázdnin,
zralých jahod, ostružin a malin.

Voda ke koupání svádí,
to se pak ve vlnách vesele dovádí.
A ty procházky, po lukách a v lese

za teplých letních večerů,
když hvězdy září, vidíte tu nádheru?

Balíme kufry, jedeme na dovolenou
i pěknou knížku máme přibalenou.

Léto - Maxmilián Sikora
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Křížem krážem Slezskou bránou Návštěva Viktorie

Ve středu 7. května se v paskovském kině Panorama 
uskutečnil 5. ročník vědomostní soutěže mezi školami re-
gionu Slezská brána – „Křížem krážem Slezskou bránou“. 
Naši školu reprezentovali žáci 7. třídy Natálka Kupková, 
Barča Forgačová a Martin Staněk. Soutěž se skládala ze 
tří kol, v každém kole byly tři otázky z jednotlivých obcí 
Slezské brány – Sviadnova, Žabně, Šenova, Václavovic, 
Kaňovic, Řepišť, Sedlišť, Vratimova a Paskova.

Otázky byly rozmanité, nejen z historie, ale i ze 
současnosti, kulturních, turistických a přírodních zají-
mavostí. Všechna družstva byla dobře připravena. Po 
prvním a druhém kole byly ve vedení vratimovské školy 
Masarykova a Datyňská, ale otázky třetího kola rozhodly, 
že s 22 body zvítězilo družstvo naší školy a navázalo 
na loňské vítězství současné 8. B. Na druhém místě se 
umístila ZŠ Masarykova s 20 body a třetí bylo družstvo 
ZŠ Datyňská s 19 body.

Všichni soutěžící dostali různé propagační materiály a 
pojedou za odměnu 13. června na jednodenní výlet po 
památkách a zajímavostech Slezské brány. 
Publikum, které tvořili spolužáci soutěžících družstev, 
bylo velmi živé, nejvíce bylo slyšet z poslední řady naši 
třídu.

Adéla Bambásková a Barča Forgačová

Dne 25. března 2014 navštívila naši školu ruská 
kamarádka paní učitelky Koriťákové - Viktorie Traščenko. 
Všichni jsme se na její příchod velmi těšili a připravovali. 
Při vstupu do třídy jsme byli překvapeni jejím vzhledem, 
představovali jsme si ji jinak. Viktorie působila na první 
pohled mile a příjemně. Hodina začala tím, že jsme se jí 
krátce představili. Poté nám pověděla také ona něco o 
sobě a začala vyprávět o svém rodném městě Omsku, 
jehož obrázky nám promítala. Prozradila nám také něco 
i o své rodině. Celá hodina probíhala v ruském jazyce, 
kterému jsme celkem dobře rozuměli. 

Na konci hodiny jsme ji ani nechtěli pustit ze třídy, 
jak byla super. Celá návštěva se nám velice líbila a 
doufáme, že nás navštíví brzy znovu. 

Barbora Forgačová a Adéla Bambásková

Poslední květnový týden vyrazilo celkem 28 předškolních 
dětí s pedagogickým doprovodem do školy v přírodě. 
Naším cílem bylo rekreační středisko v Horní Bečvě. Při 
loučení s maminkami a tatínky sice ukáplo pár slziček, 
ale hned po příjezdu do hor spadly z dětí poslední obavy 
a nervozita. Celých pět dní jsme prožili na čerstvém vz-
duchu, uprostřed Beskyd nad řekou Bečvou, obklopeni 
hustými lesy.

Bohužel, počasí nám nepřálo tak, jak jsme si vysnili, 
ale i přesto jsme trávili každou volnou chvíli v přírodě. 
K dispozici jsme měli fotbalové hřiště s umělou trávou, 
pískoviště, ohniště, kolotoč, houpačky, míče, kuželky, 
badminton, florbal atd. Každé ráno se konala rozcvička, 
aby děti utužovaly svou kondici a zdraví. Po snídani 
jsme se vypravili do lesů, kde jsme stavěli domečky 
pro skřítky, prohlédli jsme si vodní nádrž Horní Bečvu a 
lovili jsme poklad skřítka „Bečvánka“. 

Nepřízeň počasí jsme využili k umělecké tvorbě a při 
malbě na oblázky jsme propustili uzdu fantazii. Večery 
jsme věnovali zpěvu táborových písní a také rozdávání 
bobříků, které děti dostávaly za sportovní výkony, 
kamarádskou spolupráci, bohaté vědomosti z oblasti 
přírody a nakonec také za statečnost, protože vydržely 
tak dlouhé odloučení od svých nejbližších.

Domů jsme se vrátili spokojení, zdraví a plní společných 
zážitků, na které, doufám, budou děti rády vzpomínat. 
Také věřím, že se mezi dětmi upevnily kamarádské  
vztahy a budou tak ve škole lepším týmem. 

Děkuji všem zúčastněným za pohodový týden. 

 Mgr. Ivana Slípková, MŠ Paskov

Mateřská škola v přírodě
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Poděkování za celoroční spolupráci

V úterý 13. 5. 2014 se na hradě Hukvaldy konalo  
pasování předškoláků z Mateřské školy v Paskově.  
Celkem se pasování zúčastnilo 44 předškoláků. Sedm 
dětí ze třídy Cipísek, třináct dětí ze třídy Krteček a  
dvacet čtyři dětí ze třídy Ferda Mravenec.

S dětmi jely čtyři paní učitelky v doprovodu paní 
ředitelky. Celá akce proběhla za slunečného, avšak dosti  
chladného počasí. Cestou nahoru jsme šli oborou, 
kde nás mile překvapilo stádo daňků. Na hradě nás 
očekával pan Rytíř v plné zbroji, který každé dítě  
pasoval na školáka. Děti obdržely historické  
pasovací listiny a keramické medaile, které jim vždy bu-
dou připomínat tento sváteční den. 

Akce se spojila s fotografováním na závěrečné tablo 
předškoláků. Děti se fotily na hradbách v duchu bílých 
paní a rytířů. V krátkosti jsme si prohlédli okolí a klidnou 
procházkou oborou jsme se vrátili se zážitky zpátky do 
školky.

Přesto, že teplé počasí nám moc nepřálo, užili jsme si 
krásné dopoledne plné dojmů a zážitků….“komu se také 
podaří být pasován na školáka opravdovým rytířem…?“

p. uč. Lenka Lubeníková, tř. Cipísek

Pasování pro předškoláky

Dovolte mi, abych srdečně poděkovala všem rodičům a 
prarodičům dětí vzdělávajících se v naší mateřské škole 
za výbornou spolupráci ve školním roce 2013/2014. Byli 
jste úžasnými rodiči a skvělými partnery pedagogů při 
výchovném procesu. 

Velké díky patří také rodičům, kteří jakýmkoli způsobem 
přispěli ke zpestření školního vzdělávacího pro-
gramu svými nápady nebo náměty. Je pro nás 
velkým přínosem spolupracovat na výchově naší 
budoucí generace s lidmi, kteří jsou nakloněni  
dobrým věcem, lidem aktivním a lidem, kterým není 
lhostejné kde, jak a za jakých podmínek se vzdělávají 
jejich děti. Jsme přece mateřskou školou s programem 
„Začít spolu“ a toto kouzelné slůvko „spolu“ si tento 
školní rok v našich třídách našlo své místo. 

Přeji všem krásnou, sluncem a létem provoněnou dovo-
lenou, prázdniny a klidné dny strávené se svými dětmi, 
rodinou a opravdovými přáteli. Opatrujte se, dávejte na 
sebe pozor a nezapomeňte, že slůvko „spolu“ může být 
kouzelným klíčkem k té skutečné spokojenosti každého 
člověka.

 Bc. Jarmila Petrošová, ředitelka MŠ Paskov
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Dům dětí a mládeže Vratimov, pobočka Paskov

Beseda s příslušníky Celní správy

Ve školním roce 2013/2014 navštěvovalo 155 dětí zájmové útvary v pobočce Paskov. Kroužky probíhaly v pro-
storách Komunitního centra Paskov. Chceme touto cestou poděkovat všem, kteří nám umožnili bezproblémový 
provoz. Jejich zásluhou totiž měly paskovské děti možnost navštěvovat kroužky z různých oblastí: ANGLIČTINA, 
MAŽORETKY, DĚTSKÝ AEROBIC, H. P. MARTIAL GYM, SPORTOVKY, STREET DANCE, KLUB RODIČŮ, BADA-
TEL, ŠIKULOVÉ, TAEKWON-DO.

Naše nabídka by však mohla být pestřejší – a pomoci nám můžete právě vy! Uvítáme všechny, kdo mají zájem a 
chuť pracovat cíleně s dětmi, i v dalších oblastech, které nejsou v nabídce uvedeny. 
KONTAKT PRO VÁS: Renáta Míčková, tel. 739 201 078, r.mickova@ddmvratimov.cz 

Na závěr přeji všem příjemné prožití letních prázdnin.            Renáta Míčková, pedagog volného času DDM Vratimov

Na příští školní rok připravujeme opět zajímavou nabídku kroužků.  Celá 
nabídka bude vyvěšena v měsíci září na webových stránkách Domu dětí a 
mládeže Vratimov. 
A co nabízíme?
• dětský aerobic – zvládnutí tanečních a kroků ve stylu aerobiku
• H. P. MARTIAL GYM – bojové umění
• angličtina 1. třída – příprava na výuku cizího jazyka 
• street dance – taneční kroky tohoto stylu
• mažoretky PAKOVSKÁ SLUNÍČKA – stávající členky + nové členky
• klub rodičů – dopoledne plné her, říkadel, malování, soutěží
• sportovky – pro děti od 5 do 10 let, které rády sportují, rády hrají nové i 
staré hry a vše je zajímá.
• badatel – děti, které mají přírodu, rádi poznávají, zkoumají a chtějí si sami 
vyzkoušet některé její zákonitosti
• šikulové – výtvarný svět jinak, různé techniky
• taekwon-do - dynamické, moderní, efektivní a oblíbené korejské umění 
sebeobrany a bojového sportu

V úterý 13. května 2014 přijeli k nám do školy pracovníci 
Celní správy z Ostravy - Přívozu. Vyprávěli nám o své 
práci. První hodinu jsme byli ve třídě, kde jsme se sezná-
mili s celníky a jejich prací - řekli nám, co všechno patří 
do jejich kompetencí, ukázali nám různé padělky mobilů, 
kosmetiky, tabletů, textilu, sportovních bot, kabelek apod.
Druhá část besedy byla venku v areálu školy. Tam jsme 
si prohlédli moderní automobil KAPSH, který sleduje a 
kontroluje kamiony.
Celníci s sebou také přivezli fenku Any, kterou nám 
představil pan psovod. Psi celní správy se začínají cvičit 
od jednoho roku a cvičí se osm měsíců. Každý pes se 
zaměřuje na hledání něčeho jiného (drogy, tabákové 
výrobky, zbraně a bomby…). Celní správa odkupuje psy 
a vycvičení stojí až 320 000,- Kč. 
Any je münsterlandský ohař a má šest let. Když ji přivezli 
na výcvik, byla prý hrozně paličatá. Když se byla podí-
vat u nás, byla naopak hrozně hravá a přítulná. Any byla 
už čtvrtým psem svého „majitele“. Když nám pan psovod 
povídal o psech, Any okusovala kousky klacíků, asi jí 
hrozně moc chutnaly. Any je vycvičena na hledání drog 
a zbraní. Vždycky, když něco najde, lehne si a začne 
hlasitě štěkat. Po každém úspěšném nálezu je odměněna 
piškotem. Dokonce nám to i předvedla. Práce celníků se 
psy byla zajímavá a moc se nám líbila. 
Škoda, že byla beseda jenom na dvě hodiny. Zaujala nás 
natolik, že někteří spolužáci uvažují o práci celníka.

Lucie Kunátová, Aneta Holásková a Daniel Kubáň    
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Zařazení výběru ze dvou jídel ve školní jídelně 
Ano nebo Ne ?

Český svaz chovatelů Paskov

Vážení spoluobčané, strávníci, rodiče, děti,
rádi bychom vám v naší školní jídelně ZŠ Paskov, nabídli 
možnost výběru obědů ze dvou hlavních jídel. 
Na začátek mi dovolte, abych vám trochu přiblížila sit-
uaci v naší jídelně. Dle výživových norem jsou dány 
přesné měsíční hodnoty, kolik má mít dítě zeleniny, ovoce, 
luštěnin, mléka a mléčných výrobků – tzv. spotřební koš, 
který musíme dodržovat a který je základem pro sestavo-
vání jídelníčku.   Naše školní jídelna v současné době vaří 
jeden druh hlavního jídla, který je připraven z čerstvých a 
kvalitních potravin a děti tak mají zaručeno, že jedí zdra-
vou a vyváženou stravu. Spotřební koš se nám daří plnit, 
což by bylo pochopitelně zajištěno i v případě zavedení 
druhého hlavního jídla.

Na druhé straně je se zavedením druhého hlavního jídla 
spojeno riziko, že si dítě bude vybírat to jídlo, které mu 
lépe chutná a v konečném důsledku nebude strava tak 
vyvážená a pestrá. Děti se tak mohou vyhnout třeba 
luštěninám, rybám a jiným zdravějším pokrmům. 
Ať to však nevypadá, že chceme naše děti „krmit“ jen tím 
zdravým, ráda bych se zmínila i o tom, že naše školní jídel-
na připravuje řadu jídel u dětí oblíbených, např. hranolky, 
špagety, pizzu, omáčky a jiné „ňamky“. Nezapomínáme 
ani na buchty, mufiny nebo dezerty. 
Dále musím zmínit i to, že naše jídelna připravuje rovněž 
bezlepkovou stravu pro 5 dětí.  Tímto děkuji kuchařkám a 
rodičům za jejich ochotu a vstřícnou spolupráci.
Proto bych vás, strávníky a rodiče dětí, chtěla požádat, 
abyste prostřednictvím ankety pomohli rozhodnout, 
zda dvě hlavní jídla vařit nebo ne. Anketa by proběhla 
začátkem příštího školního roku od září do října 2014 
prostřednictvím lístečků umístěných ve školní jídelně a 
dále prostřednictvím webových stránek města Paskov. 
Výsledky ankety budou následně vyhodnoceny a od 1. 1. 
2015 bychom vámi zvolenou variantu v naší školní jídelně 
nabízeli. Bude záležet jen na vašem rozhodnutí.

Pokud bude zvolen výběr ze dvou hlavních jídel, pro 
začátek bychom zvolili například dvě jídla dvakrát týdně. 
Příprava dvou jídel bude totiž mnohem náročnější pro celý 
kolektiv pracovníků jídelny a my bychom vše rádi zvládli 
ke spokojenosti vás strávníků.

Dále je třeba upozornit, že v případě zavedení dvou 
hlavních jídel, musí dítě i ostatní strávníci bezpodmínečně 
nosit čip. Podle čipu poznáme, zda má strávník zaplacené 
stravné a vybráno jídlo č. 1 nebo č. 2. Pokud dítě nebude 
mít čip, bude muset počkat, než se najde v počítači, jaké 
jídlo má ten den vybrané. Bohužel dnes se setkáváme s 
tím, že jsou obědy zaplaceny pozdě nebo děti čip nenosí.  
Tím zdržují i výdej stravy a potom čekají na konci řady 
a zlobí se na paní kuchařky. Proto bych vás tímto chtěla 
poprosit, abyste na to rodiče dohlídli. V případě dvou jídel 
bude dítě bez čipu opravdu déle čekat na jídlo.

Andrea Jedličková, vedoucí školní jídelny ZŠ Paskov
Jaroslav Goj, ředitel školy

Dětský den a oslavy města Paskov

V sobotu 7. června uspořádal Pionýr Paskov již 11. 
ročník dětského dne – tentokráte v čertovském stylu. 
Připravených soutěží, nafukovacích atrakcí i bohatého 
doprovodného programu se zúčastnilo za nádherného 
počasí 473 soutěžících dětí a velké množství dospělých. 
Na jedné soutěžní disciplíně se podíleli i florbalisté. 
Všichni se skvěle bavili a na závěr dětského dne jsme si 
společně zazpívali spoustu známých písniček s panem 
Jaroslavem Uhlířem a jeho kapelou. Na akci kromě 
pionýrů vydatně pomáhali pan Petr Michálek a paní  
Katka Biedrawová.
Tuto akci by nebylo možné uspořádat bez generálního 
partnera města Paskov, hlavních sponzorů: Biocelu 
Paskov, MB Group, pana Martina Brože,  Kimexu Ca-
sino a.s., dalších sponzorů: Commit s.r.o.,  Rybaspol 
A+V, Kučera autoservis, paní Šugarová – lékárna, 
Paskov net,  Novagyn, MuDr. Ožana,  Autodílna 409, 
Ahlfit,  Bee stone,  L&R autoservis,  Easy 4u s.r.o., H+P 
autodemont,  Komaxit, autoslužby  Michálek,  Spetech 
technology, Suzuki H3 s.r.o., stolařství Kokeš, obchod 
Bui Huu Hong, Vladimír Rundt, Carmipex, Zámecká 
krčma, Pizzerie Brož, autoškola Carad, OBI Ostrava, 
zámečnictví  Kavka, řeznictví Berka, Paskov market, 
Sport bar u Kašny, cykles  Foldyna, trafika Lišková, Ban-
nan print, sodovkárna Sýkora, Martin Petroš - Orlovna, 
restaurace Na rychtě, SDH Paskov  a Pionýr Paskov. 
Všem sponzorům a pořadatelům velmi děkujeme!

Video z dětského dne od pana Iva Maršálka je 
možno k zhlédnutí zde: http://www.youtube.com/
watch?v=MJYBiZjCkOY . 

Dětský den byl součástí oslav Dnů města Paskov, které 
začaly už dopoledne na hřišti u školy volejbalovým tur-
najem za účasti 7 smíšených družstev z Paskova a 
okolí. Večer pak oslavy pokračovaly koncertem skupin 
Bagoy a Nagauč.

V neděli odpoledne se uskutečnila na parkovišti 
za kinem soutěž mladých hasičů. Fotky a vid-
ea z oslav města Paskov můžete shlédnout na  
marsalek.paskov.cz . 

Celá akce se velmi vydařila a poděkování patří nejen 
všem pořadatelům, ale také účastníkům, díky jejichž ho-
jné účasti víme, že pořádat tyto oslavy má smysl.

Kristýna Šircová a Aleš Šafránek
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Výstavy: 
V únoru jsme pořádaly výstavu „Komiks nejen v komiksu“, výstavu zhlédlo asi 172 návštěvníků. 
 V březnu, měsíci čtenářů jsme kromě již tradičních akcí pořádaly výstavu ilustrátora Jiřího Fixla, kterou zhlédlo 215 
návštěvníků. 
Duben – Výstava fotografií paskovského zámku Táni Baštinské a fotografie Libora Janáčka – 133 návštěvníků
Květen – Výstava obrazů Zdeňka Kráčmara – 181 návštěvníků 
Červenec – Srpen – výstava Knihovny v Česku + knižní výstava o knihách a knihovnách

Akce:
V lednu jsme vyhlásily celoroční soutěž „ Lovci perel“, zatím máme přihlášených 22 malých lovců, kteří poctivě čtou 
„perlorodky“ a odevzdávají vyplněné úkoly. Někteří už mají tři šňůry perel.  Děti se mohou přihlašovat průběžně po 
celou dobu konání soutěže. Závěr a vyhlášení výsledků, odměny – v prosinci, kdy si také za „MORIONY“  budou 
moci nakoupit různé hračky apod. v našem malém obchůdku.
Noc s Andersenem – 4. - 5. dubna 2014 – pátrali jsme s detektivem Vrťapkou
Vyhlášení nejlepších čtenářů r. 2013 – akce ve spolupráci s Kristýnou Šircovou, redaktorkou Paskovského zpra-
vodaje
Beseda o komiksech – besedovat s dětmi 5. tříd přijely kolegyně z ostravské knihovny, představily jak klasické a 
kultovní komiksy, tak nové komiksy nadějných komiksových autorů. 
Knížka pro prvňáčka -  v únoru jsme pozvaly děti z prvních tříd na besedu se spisovatelkou Zuzanou Pospíšilovou, 
která dětem vyprávěla o svých knížkách a zároveň představila ty nejnovější. V Březnu přišli prvňáčci na besedu 
Kašpárek a jeho kamarádi naší kolegyně z řepišťské knihovny, která přijela s velkou loutkou Kašpárka a s loutkovým 
divadlem, děti si také mohly divadlo samy zahrát.  V dubnu jsme s prvňáčky vyráběly zvířátka z papírových koulí a 
13. června bude slavnostní pasování prvňáčků na čtenáře samotným rytířem, zároveň dětem předáme Knížku pro 
prvňáčka – letos to je kniha Magdaleny Wagnerové a Pavla Sivka – Od A do Zet.
Beseda se spisovatelkou Alenou Ježkovou – pro širokou veřejnost byla beseda pořádána ve středu 28. května – paní 
Ježková představila svou novou knihu Tichá srdce
30. května jsme pořádaly besedu se spisovatelkou Alenou Ježkovou pro žáky 7. a 8. tříd, kdy představila svou tvorbu 
pro děti – zejména pověsti a báje, žáci si také zahráli na výrobu knihy.
Besedy pro děti z Mateřské školy Paskov – letos máme cyklus besed Pohádkový rok v knihovně, interaktivní besedy s 
večerníčkovými plyšovými figurkami a knížkami. Besedy navštěvují všechna oddělení školky – březen – Večerníčkoví 
hrdinové Zdeňka Smetany
Duben – Pohádková písanka – pouze předškolní děti
Květen – Za Rumcajsem do Jičína
Červen – Těšíme se na prázdniny s večerníčkem – závěr cyklu - soutěže

Knihovnické lekce pro žáky ZŠ 
2. třídy – Co je knížka? Druhy literatury – Bajky – kritické čtení, Bajka Lev a myš
3. třídy – Jak se vaří kniha, knihy tradiční i netradiční
4. třídy – Pověsti – kritické čtení – O Horymírovi
5. třídy – Detektivky pro děti – detektivové, zločinci, pátrání
6. a 7. třídy – Letem světem knihovnami, aneb, jak to bylo, je a bude? Knihovny včera, dnes a zítra
8. třídy –Terezín a Holocaust očima dětí – knihy a filmy o dětech z Terezínského ghetta

Knihovna a její činnost od ledna do června letošního roku
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Poděkování

Jménem Dámského klubu Paskov bych chtěla touto 
cestou vyjádřit poděkování Městu Paskov za poskyt-
nutí prostor pro uspořádání výstavy rukodělných prací v  
Komunitním centru ve dnech 11. – 14. 4. 2014.
Výstavku navštívilo mnoho našich spoluobčanů a my 
doufáme, že se líbila a že přispěla k příjemné velikonoční 
atmosféře v našem městě.

Za Dámský klub Paskov Ludmila Polášková

KD Paskov informuje

V pátek 8. května uspořádal Pionýr Paskov ve  
spolupráci s DDM Vratimov, MAS Slezská brána a 
městem Paskov soutěž pro kluby seniorů obcí regionu 
Slezské brány. Soutěže se v kině Panorama Paskov 
zúčastnili zástupci pěti obcí s velkou podporou svých 
spoluobčanů a představitelů jednotlivých soutěžících 
obcí. Znalosti soutěžících byly na vysoké úrovni a o 
pořadí nakonec rozhodla doplňující otázka. Zvítězilo 
družstvo zastupující Klub seniorů Oprechtice, na druhém 
místě družstvo Řepišť a o třetí místo se podělili senioři z 
Paskova a Vratimova.

Aleš Šafránek

Jiřinky jedou na plný plyn
V měsíci červnu nás čeká několik vystoupení, takže 
nezahálíme a pilně trénujeme.
Dne 4. 6. 2014 vystoupíme v Praze 6 na Seniorských 
hrách, které pořádá organizace BuďFitSeniore, pod ve-
dením p. Davida Hufa, ve spolupráci se starostou Prahy 
6 a také Klubem seniorů Sen-Sen, jehož jsme členkami. 
Za týden pak navštívíme se svým vystoupením výstaviště 
Flora v Olomouci, kde bude probíhat výstava zaměřená 
především na seniory.
22. června je Vratimovská pouť, kde jsme přijaly pozvání 
na vystoupení. Tento měsíc zakončíme letošní půlsezonu 
vystoupením 27. 6. 2014 ve Sviadnově a 28. 6. 2014 pos-
ledním vystoupením před prázdninami a to v Havířově.
Pak nás čekají prázdniny, dovolená, relaxace, ale zahálet 
úplně nebudeme. Jednou týdně se budeme setkávat na 
tréninku, jelikož nás nějaká vystoupení čekají také v 
srpnu. Po prázdninách začneme s nacvičováním nových 
skladbiček a s přípravou na podzimní vystoupení. 
Přejeme všem hezké prázdniny, hodně sluníčka a 
děkujeme za přízeň.

Za Jiřinky Laďka Stavárková

Vědomostní soutěž seniorů

Klub důchodců v Paskově se v soutěži seniorů, kterou 
naše Město pořádalo, umístil na pěkném 3. místě. Děkuji 
našim členům - pí. Fridriškové, p. Zahrádkovi a p. Němci, 
kteří se soutěže zúčastnili za pěknou reprezentaci. 
Na jednom ze zasedání k nám přiletěly čarodějnice a ani 
nevíme, kde se vzaly. Jak rychle se ukázaly, tak rychle 
zmizeli. 
Náš výlet, který jsme plánovali do Brna, se podařil. Byli 
jsme na Špilberku, prohlédli Kazematy a poslechli si 
poutavé vyprávění o všem, co se zde dělo. Pak jsme jeli 
na výstavu masožravých rostlin. Bylo se na co dívat. Náš 
klub se na letní měsíce přemístil do areálu chovatelů. 
První schůzka voněla smažením vaječiny.
V měsíci červenci nás čeká výlet do termálních koupališť 
na Oravici.

Předsedkyně Hana Fojtová
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Paskovští ještěři se rozšíří o ŽENY
V říjnu 2013 se začaly scházet ženy od 16 do 30 let 
v tělocvičně ZŠ, aby si zlepšily svou fyzickou kondi-
ci a věnovaly se sportu, který okouzlil jejich srdce. S 
narůstajícím časem se děvčata naučila pod taktovkou 
Marcela Fedry základním florbalovým dovednostem, 
sehrála se a ustálil se i počet hráček v celkem širokém 
kádru. To vše vedlo k nápadu přihlásit se od nového 
ročníku 2014/2015 do Moravskoslezské ligy. Aby si ženy 
ověřily, zdali na to mají, tak si zahrály pár přátelských 
zápasů proti jiným týmům, např. proti druholigovému 
Frýdku – Místku. 

Na hře tohoto týmu je vidět 
výrazné zlepšení oproti 
začátkům, o tom svědčí i 
přátelské zápasy, kde byli 
vcelku vyrovnaným soupeřem. 

Že to tým žen myslí opravdu 
vážně svědčí i zahájení let-
ní přípravy, která probíhá 
prozatím každý čtvrtek 

(zaměření na zlepšení fyzické kondice) a neděli (zaměření 
na zdokonalení florbalových dovedností).

Kristýna Šircová

Florbalisté Paskov Saurians ukončili další sezónu, která 
byla v mnoha ohledech přelomová.

MUŽI „A“
Tento rok jsme si stanovili pokusit se udržet 1 ligu i přesto, 
že jsme vstupovali do soutěže s velmi obměněným 
kádrem. Šanci dostali naši odchovanci, kteří se snažili 
o nemožné. Po slibném začátku, kde jsme bodovali, 
přišla série proher, na které jsme nedokázali odpovědět. 
Bohužel kvalita této soutěže byla nad naše síly a ligu se 
nám zachránit nepodařilo. Po devíti letech jsme opustili 
1. ligu a sestoupili o patro níže, kde budeme hrát nově 
vzniklou soutěž „Národní ligu“. Našim cílem je stavět a 
zapracovat do prvního týmu naše odchovance. 

MUŽI „B“
Mužská záloha se potýkala z počátku také na dně tab-
ulky páté nejvyšší soutěže. Jarní zlepšené výkony zna-
menaly konečné šesté místo, což může být uspokojivé. 
Tato kategorie by měla být přípravou pro mladé hráče.

Junioři
Již několik let je situace u juniorů velice špatná. Velká 
většina hráčů v této kategorii končí kariéru kvůli školám 
či jiným aktivitám. Velká část sestavy proto tvoří dor-
ostenci, kteří mají i svou vlastní soutěž a tak mají dvo-
jnásobnou zátěž. I přesto byla letošní sezóna o mnoho 
lepší jak minulá. Konečné 4. místo v tabulce je více než 
dobré. Za zmínku také stojí individuální výkony dvou 
našich odchovanců. 

Souhrn sezóny 2013/2014

V kanadském bodování celé soutěže skončil s počtem 
49 bodů na 3. místě Vojtěch Lukšík a na 6. místě s 
počtem 45 bodů Adam Kučera. Trenérem juniorů byl v 
této sezóně Miroslav Klega.

Dorostenci
Od začátku sezóny byli dorostenci velkým favoritem 
soutěže. Přestoupili zde veliké naděje paskovského flor-
balu ze starších žáků. Značnou část sezóny se dařilo, 
ale přišly prohry s pozdějším vítězem Českým Těšínem. 
Po těchto prohrách již nebyla koncentrace hráčů taková, 
jaká by měla být, a tak přišly ještě další prohry a remízy. 
Následkem těchto nezdarů dorostenci obsadili konečné 
2. místo. I v této kategorii se dařilo v individuálních doved-
nostech našim odchovancům. V kanadském bodování 
celé soutěže skončili na 2. místě Adam Kučera (63b.), 8. 
místě Martin Michna (33b.) a na 9. místě Vojtěch Lukšík 
(33b.). 
Trenéry této kategorie byli Michal Šeděnka, později pak 
Radim Volek.

Starší ŽÁCI
V tomto ročníku se kategorie starších žáků ujalo nové 
trenérské duo, složené z mladého hráče Viktora Böhma, 
hrající za mužský A-tým a který přinesl nový impuls, a 
jemu sekundoval Jiří Murarik, jenž u mládeže trénuje 
více než 10 let.
Trenéři si dali za cíl a dle toho přizpůsobili náplň tréninko-
vých jednotek: rozvoj hráčských dovedností, individuální 
techniky, a směrem k týmu jako celku utužování kolek-
tivního ducha, lepší vzájemnou komunikaci a sehrávání 
se.
„Co se týče výsledků a průběhu sezony, chtěli jsme se 
po základní části umístit v horní polovině tabulky, která 
by nám zaručila v nadstavbě závěrečné boje s kvalitními 
družstvy. 
Bohužel se nám hlavně výsledkově nevyvedla první 
třetina sezony, kdy jsme nebyli schopni dotáhnout dobře 
rozehraná utkání do vítězného konce, a díky tomu jsme 
přicházeli o důležité body.“
Nejen tento fakt vyústil v polovině sezony ve výsledko-
vou a hráčskou krizi. Trenéři museli učinit patřičné kroky, 
aby hráče a vůbec celý tým probudili a nakopli k lepším 
výsledkům. 
I přes lepší výsledky v druhé polovině soutěže se starším 
žákům nepodařilo propasírovat se do horní pětice 
družstev. Skončili po základní části na 6. místě a čekala 
je nadstavba pouze o umístění. Zde celkově dominovali 
a nepoznali hořkost porážky.

Mladší ŽÁCI
Tyto mladé kategorie hrají turnajovým způsobem.  
Podařilo se alespoň částečně doplnit několik nových dětí 
této kategorie k florbalu, což je určitě největším úspěchem. 
Výsledkově jsme se umisťovali do třetího místa a dva tur-
naje jsme vyhráli. Ovšem kluci po Vánocích především 
herně udělali ohromný pokrok a předvedená hra v jarním 
období, byla doslova vynikající. Je tu stále potenciál u 
některých hráčů dotáhnout to i do kvalitní mužské ligy.
Trenéři: Pavel Moravec, Milan Kobzík
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ELÉVI
Jednou větou – zlatá kategorie. Neskutečnou sezónu 
se podařilo uhrát s ročníkem 2003+2004. Je to poprvé, 
co náš klub zvítězil v žákovské kategorii a to s počtem 
družstev, jaký tady doposud nebyl.  Kluci udělali veliký 
pokrok, vždyť ještě před dvěma léty končili ve své kate-
gorii beznadějně poslední. Z deseti turnajů jsme 7 vyhráli, 
2x skončili druzí. Pouze o jarních prázdninách nám turnaj 
nevyšel.
Uvidíme, jak se vypořádají s přechodem do vyšší katego-
rie, kde už se hraje klasicky 5+1. Věřím, že tato generace 
udělá dobrý dojem jak na dalších turnajích po ČR, tak 
také v budoucnu i mezi muži.
Trenéři: Pavel Moravec, Milan Kobzík.

PŘÍPRAVKA
Tato nejmladší kategorie se teprve této hře učí a mno-
ho dětí je zde prvním rokem nebo je mladšího věku a 
bude zde působit ještě další sezóny. I když jsme tady 
výsledkově příliš úspěšní nebyli, důležitější je přivést děti 
ke sportu a dále se rozvíjet.
Trenéři: Petr Moravec, Milan Kobzík.

I další sezóna se bude vést v duchu určité reorganizace, 
především dospělých a juniorských kategorií. A doufe-
jme, že i mladí florbalisté, budou dobře reprezentovat 
Paskov, jako doposud.
Prvně se od září setkáme i s družstvem žen! (viz 
předchozí článek)

Rádi stále uvítáme nové tváře, nové zájemce o tento 
sport, především u menších dětí. Tím spíš v dnešní době, 
která svádí spíš k pohodlnějšímu stylu života, což se pro-
jevuje i u dospělých, což se projevuje i tím, že dětí spor-
tujících, je celospolečensky stále větší úbytek. Bohužel. 
Uvidíme také, jak se bude dále vyvíjet situace kolem nafu-
kovací haly, jejíž stav je doslova tristní. To určitě potvrdí 
každý, kdo tento objekt někdy navštívil, ať už přímo halu, 
nebo třeba jen Orlovnu, počínaje soc. zařízeními a konče 
šatny. Opravdu není vůbec příjemné neustále dokola číst 
a poslouchat narážky na tento objekt, kde jezdí družstva 
z celé republiky. Toto je odvrácená tvář naší prezentace. 
Momentální stav nám dovoluje možná jen ještě nějakou 
sezónu zde působit, pak nám nezbude buď klub zrušit, 
nebo se kompletně přestěhovat mimo obec. Uvidíme, jak 
se zainteresovaní k tomuto čím dál většímu problémem 
postaví. Je možné, že sport v Paskově téměř úplně za-
nikne.

Paskov Saurians

Házená po jaru
S přicházejícím létem, dobou slunečného počasí a 
příjemných dovolených, je zde bilancování házené po 
odehraném ročníku 2013-2014. KH Orel Paskov měl v 
tomto ročníku přihlášena tři družstva - družstvo mužů, 
žen a mladšího dorostu. Všichni odehráli podzim a jaro 
se střídavými úspěchy, tak jak to ve sportu chodí.
Paskovští muži odehráli celý ročník  na více než dobré 
sportovní úrovni. Jejich konečné umístění je nejlepší od 
doby, co sestoupili z druhé ligy. Čtvrté místo je velkým 
příslibem pro další působení tohoto družstva.

Ze soutěže mužů postoupil Hlučín do druhé ligy a  
Paskov byl jeden ze dvou týmů, který jej dokázal porazit. 
Jen ve stručnosti jarní výsledky - v Novém Jičíně výhra 26 
: 25 – velmi dobrý přístup všech, doma  s Orlovou vysoké 
vítězství 36 : 19, opět jen chvála - v Třinci vysoký příděl 
40 : 23 - velká ostuda a nezodpovědnost, v Hlučíně vy-
rovnané utkání až v závěru domácí odskočili a zvítězili 
29 : 25, doma se Suchdolem jedno z nejlepších utkání 
jara a navíc s favoritem soutěže výhra 28 : 23, v Trnávce 
neskutečné skóre pro tento sport 41 : 39 v neprospěch 
našich mužů. Doma s Klimkovicemi snadné vítězství 26 
: 18 a poslední utkání bylo v Krmelíně, tradiční derby s 
řadou vyhrocených situací, kde nakonec slavili vítězství 
domácí 25 : 17 a tím i konečné druhé místo v krajské 
soutěži. Na celkový úspěch paskovských mužů má velký 
podíl i jejich trenér p. Miroslav Novák.
Mladší dorostenci nastupovali do soutěže na podzim a byl 
to taky cíl oddílu, aby byli časem doplněni nebo nástup-
ci pro kategorii mužů. Tento záměr shořel postupně jak 
papír v kamnech a výsledek po jaru je ukončení činnosti 
tohoto družstva a nepokračování v tomto sportu. Výsledky, 
které dosáhli v krajské soutěži, třetí místo celkově, která 
se hrála turnajovým způsobem, nebyly zase tak špatné. 
Odehráli hodně vyrovnaných utkání, v několika i zvítězili. 
Morálka chlapců a přístup k tréninkům a utkáním byl 
žalostný. I přes snahu trenéra p. Richarda Maňáka a ve-
doucího družstva p. Andrýska Jarka není možné tuto kat-
egorii udržet pohromadě. Snad někteří zůstanou u tohoto 
sportu a uvidíme je na hřišti v příštích letech. 
Naše házenkářky, tak jak již tomu bylo i minulých létech, 
opět zvítězily v krajské soutěži a staly se přebornicemi 
kraje. Na jaře nenašly přemožitele v žádném družstvu a 
zaznamenaly šest vítězných utkání. Jen v kostce rekapitu-
lace - s HC Ostravou 30 : 19 a  26 : 20, s Lesanou Zubří  
27 : 23 a 34 : 22 a se Suchdolem 24 : 16 a 34 : 20. Umístění 
na 1. místě opravňuje vítěze na postup do vyšší soutěže, 
tj. druhá liga.V minulosti tuto soutěž již děvčata hrála, ale 
po vyhodnocení ekonomických možností oddílu, a také i 
kvality družstva, se rozhodlo, že do 2. ligy nebudou postu-
povat. Na 1. místě se podílí i trenér z Trnávky p. Pavlík M.
 

Skončila jedna sezóna a již klepe na dveře další. Pro ročník 
2014 - 2015 oddíl házené přihlásil družstvo minižáků, 
družstvo mladších žáků, družstvo mužů a žen. Hodně si 
slibujeme od těch nejmladších, které jsme dávali dohro-
mady již od podzimu loňského roku. Snad se podaří splnit 
cíl myšlenky - postupně budovat mladou generaci tohoto 
sportu od těch nejmladších. Vytvořil se tým vedoucích pro 
tuto mladou generaci, který tvoří - Kristýna Šircová, Renáta 
Kubánková, Richard Maňák, Michal Klučar a Michal Bezec-
ný. Tréninky budou do konce června a pak od 12. 8. vždy 
v úterý a pátek v nafukovače od 16. 00hod do 17.00hod 
a ve čtvrtek ve školní tělocvičně od 13:35 do 14:45hod.  
Pokud chcete, aby Vaše dítě navštěvovalo tréninky 
házené, tak kontaktujte Kristýnu Šircovou telefonicky 
(723 17 82 85) či na emailu (kristynasircova(at)gmail.
com).
Nakonec Vás házenkáři zvou na tradiční pouťovou 
zábavu v areálu u nafukovačky, která se koná v  
sobotu 9. srpna 2014 od 19.00hodin. Zajištěn velký sorti-
ment občerstvení a hrát bude známá skupina  RESON.                                                

Štefek Jiří



strana 13 Sport

Stolní tenis - únor až květen 2014
Vzhledem k nejisté situaci v Okresním přeboru jsme 
museli zaměřit své hlavní úsilí na záchranu B-čka v této 
soutěži. Řadu zápasů jsme prohráli vlastní nekoncentrací 
a smolně v závěrech utkání. Prakticky od začátku soutěže 
jsme byli ohroženi sestupem. Na sestupové příčky jsme 
se dostali ještě před polovinou soutěže a vydrželi jsme 
na nich až do téměř samotného konce. V lednu a únoru 
jsme vyhráli dvě důležitá utkání na domácích stolech. 
Vlivem příznivého vylosování závěrečných utkání i díky 
zlepšenému výkonu všech hráčů, jsme hrozbu sestupu 
odvrátili. Už tři kola před koncem jsme opustili sestupové 
příčky. I v posledním kole se stále ještě rozhodovalo, kdo 
sestoupí. Rozhodující utkání jsme sehráli na hřišti již jis-
tého sestupujícího BSK Malenovice „B“, který u nás v pos-
ledním loňském utkání zvítězil. Stav utkání byl zpočátku 
nerozhodný, ale nakonec jsme soupeře vysoko porazili 
10 : 3 a obsadili konečné 10. místo. Nejlepším hráčem 
B-čka byl Peťa Michna s úspěšností 71 %. Těsně za ním 
byl Ivo Taichman, úspěšnost měl 65 %. Dalšími hráči byli 
dle výkonnosti Zdena Manda, Aleš Matýsek, Ivo Michna, 
Terka Řehová, Sylva Karolová a Honza Bonczek.

Neúspěšnějším našim družstvem se letos stalo Á-čko. 
Stále se udržovalo uprostřed tabulky. Závěr soutěží 
odehrálo ve stále oslabené sestavě a prohrálo zbytečně 
několik utkání, i když jen nejtěsnějším rozdílem. V pos-
ledním utkání, v Českém Těšíně, nastoupil i uzdravený 
Zdena Utíkal ke třem zápasům a všechny je vyhrál. Díky 
reorganizaci soutěží jsme se pohybovali kolem 7. místa, 
které jsme nakonec také obsadili. Po Zdenovi Utíkalovi 
převzal pozici jedničky Adam Řeha s úspěšností 63 %. 
Dvojkou byl podle očekávání Dan Valenta s úspěšností 
58 %. Za ním byl nakonec Peťa Michna před Pavlíkem 
Němčíkem. Za Á-čko si dále zahráli i Ivo Taichman, Zde-
na Manda a Terka Řehová.

Naši nejmladší, žáci, sice v žádném utkání nezvítězili, 
ale dokázali aspoň jednou remizovat a další tři utkání 
prohráli nejtěsněji 4 : 6.  Zúčastnili se také okresního 
přeboru jednotlivců mladších žáků a dorostu. V doros-
tencích startoval Lukáš Pešat, věkem ještě starší žák. 
Na výhru se mu nepodařilo dosáhnout, protože v této 
kategorii patří hráči našeho okresu nejen k nejlepším v
   

našem kraji, ale i v republice. V mladších žácích vyhrál 
Marek Pohanka dva zápasy a obsadil 5. – 8. místo, Viktor  
Michna zvítězil v jednom zápase a skončil 9. – 12. 
Je nutné se zmínit o další činnosti našich členů. Zdena 
Manda letos v lednu úspěšně složil zkoušky rozhodčího 
s kvalifikací NU, Miloslav Valenta tuto kvalifikací vlastní 
již téměř dvacet pět let. Oba tak mohou řídit utkání všech 
ligových soutěží stolního tenisu jako vrchní rozhodčí. 
Dále mohou plnit funkci rozhodčích u stolu i na mez-
inárodních turnajích, pořádaných nejen v naší republice. 
Oba se zúčastnili v lednu mezinárodní kvalifikace juniorů 
na OH, a také mezinárodního turnaje dorostu a kadetů 
v Hodoníně. Spolu také v květnu rozhodovali na Slova-
kia Open v Bratislavě.  Miloslav Valenta rozhodoval ještě 
před tím na Slovenija Open v Lašku. Na každém z obou 
turnajů Open tělesně postižených sportovců se zúčastnilo 
přes 300 hráčů z více jak 30 zemí ze všech kontinentů.    
     Na tomto místě  

chceme poděkovat  
jednomu ze zakládajících 
členů našeho oddílu stol-
ního tenisu, Romanu 
Polomíčkovi. Dlouhá léta 
patřil jako hráč k oporám 
Á-čka a pak B-čka. Stále 
jsme doufali, že jeho  
kolena mu dovolí 
pokračovat ve sportovní 
činnosti, ale bohužel 
nedošlo ke zlepšení je-
jich stavu. Tak musel po 
odehraných 41 letech loni 
ukončit svou hráčskou ka-
riéru. 

Roman byl pro svou veselou povahu v našem oddíle 
oblíbený a všichni členové mu přejí do dalších let hodně 
zdraví a pohody. 

 Miloslav Valenta

LÉTO - Dorota Krečmerová, 5.B 

Sluníčko svítí, 
roste nám kvítí.
Ptáčci nám pějí,

děti se tomu smějí.

Maminky se starají,
co na tábor nám nabalí.
Tátové kola sestavují,

děti se na cestu připravují.

Malují krásné obrázky,
jak si představují oblázky.

Babičky zahradní stoly umývají,
až je čisté budou mít.

Léto se na nás těší,
A my půjdeme na túru pěší.

Půjdeme létu naproti, 
a proto se ode mne nedozvíte víc. 



Orel Paskov - Bowling - jaro 2014
Tým odehrál své zápasy jarní části 15. ročníku 
celorepublikově pořádané Amatérské bowlingové ligy 
(ABL) tříčlenných družstev v „B“ skupině 2. ligy regionu 
severní Moravy (SM) v herně v Třinci a v Ostravě, 4 x 
turnajovým způsobem  každý s každým v sedmičlenné 
skupině (březen – květen) s „mezinárodní účastí dvou 
ryze Polských družin“.

O našem působení po prvních dvou rundách 2. ligy jsme 
informovali v minulém vydání Zpravodaje. Nyní stručné 
informace z průběhu dalších dvou kol s výpomocí webu:
15. 4. 2014 - Před posledním dnem je na čele zahraniční 
účastník Elektrownia Rybnik 53,5b., s minimální ztrátou 
je stíhá Radegast 52b. Třetí místo patří družstvu Orel 
Paskov 48b. a o bodík méně má další polský účastník 
Gady Laziska Gorne 47b. Na pátém místě jsou Pecaři 
45,5b. všechna tato družstva ještě mohou pomýšlet na 
vítězství ve skupině, rozdíly nejsou zase tak velké a 
tím pádem i postoupit do první ligy. Šesté místo patří 
družstvu Kelímci 39b. a tabulku uzavírá družstvo FBC 
Šenov 30b., a tito budou muset poslední den zabrat, 
aby se udrželi. Za zmínku stojí dnes hned 3 nejvyšší 
náhozy jednoho hráče - nejvíce dnes 256 Irek Wanczura 
a není překvapením, že měl dnes i největší průměr. Bez 
porážky a pro družstvo nejužitečnějším byl dnes Zbig-
niew Kosiec z Rybniku, který nepoznal porážku.

6. 5. 2014 - Tak nám dohrála i druhá skupina druhé ligy a 
nebyla o nic méně napínavá než „A“ skupina. Vezmeme 
to po pořádku - před posledním kolem měli všechno ve 
svých rukou hráči družstva Radegast, ale prohráli 1-4, 
a tak se o skóre z vítězství radovalo Polské družstvo - 
Gady Laziska Gorne; ti měli v posledním kole volno a tak 
jen sledovali, jak to dopadne, na třetím místě nakonec 
skončilo jedno ze „služebně nejdéle“ hrajících družstev 
- Orel Paskov - a spolu s druhým Radegastem si vybojo-
vali právo účasti v baráži o první ligu. Čtvrtá Elektrownia 
Rybnik má již letos klid a jistotu, že na podzim opět hrají 
druhou ligu (za dnešní den získali pouze 7 bodů!…). 
Pátí Pecaři a šestí Kelímci musí svou účast potvrdit v 
baráži. No a do třetí ligy sestupuje dlouholetý účastník 
první ligy FBC Šenov, tak uvidíme, jestli se jim podaří 
brzký návrat. Něco málo ze statistik: nejužitečnějším 
hráčem se stal Petr Polak z družstva Pecaři, nejvyšší 
průměr skupiny měl Irek Wanczura a dopomohl svému 
družstvu i k nevyššímu náhozu družstva Gady Laziska 
Gorne 593, bohužel ve skupině nebyla jediná žena což 
je škoda… 

Poohlédnutí za skončenou soutěží: tým Orel Paskov 
ve 2. lize „B“ SM-jaro 2014 skončil s průměrem 493,3 
na celkovém 3. místě (více viz tabulka); v jednotlivcích 
jsme se dva seřadili na 4. a 8. pozici v průměrech okolo 
171, další dva byli 19. a 22., a to s průměrem kolem 
160 bodů na hru. V průběhu soutěže jsme se udržovali 
v „poklidném“ středu tabulky, ale vyrovnanost týmů nám 
nedávala možnost vydechnout; i před poslední rundou 
existovala možnost opačná, tj. baráž o udržení ve 2. 
lize SM…; naopak nechybělo mnoho a mohli jsme mít

úplnou špici tabulky. Body jsme sbírali pravidelně, ale 
mohla nás mrzet neúčast kapitána dne 15. 4. (ale ne-
mrzí – je to jen sport…), kdy tým shromáždil nejnižší 
počet bodů – 14 (ostatní hrací dny to bylo 16-18-16). Za-
jímavostí je, že jsme poprvé „celkově“ zvítězili v přísunu 
bodů ze vzájemných bojů jednotlivců (celkem 40 ze 72 
možných), proto jsme předskočili týmy s lepší bilancí 
výhry-prohry, resp. i s lepšími průměrovými náhozy. Foto 
týmu po dekorování za bronzovou příčku – nahoře zleva: 
P. Mička, L. Franz, D. Valenta a dole s plaketou (a všemi 
pěti?!) J. Dvořák.

Počátkem června 2014 nás tedy očekávala „mezi ligová“ 
baráž na čtyři hry, a to v herně Bowling Sky v O.-Porubě, 
kde jsme zavítali již 2. 6. (další otevřený termín 10. 6.) 
bez přehnaných ambicí s vizí „sice soutěžních, ale spíše 
tréninkových jednotek“. Naše roční týmové průměrové 
výkony (v posledních letech) těsně pod 500 bodů na hru 
drobně zaostávají za dalšími barážovými týmy, zejména 
těmi, které bojují o udržení ligy první. Nicméně loňská 
zkušenost, kdy jsme baráž o postup do 1. ligy zavrhli a 
odmítli absolvovat a následně se „zřítili“ až do ligy třetí 
(plus „čerstvý“ propad týmu Šenova – viz výše…), nám 
velela: alespoň to zkuste – nemáte co ztratit… Celkové 
výsledky baráže budou známy až po uzávěrce tohoto 
vydání. My jsme si odehráli „svůj klasický týmový styl“, 
dvě hry povedené – celkem dost nad 500 bodů a dvě  
bídné, které nám srazily průměr baráže na 487, což asi na  
postup do nejvyšší soutěže stačit nebude. Ale kdo ví? 
Hlavně to pak nebude stačit na setrvání v 1. lize… Ale 
koule je kulatá, kuželky padají – uvidíme…

Na stránkách www.ablweb.cz naleznete průběžně  
aktualizované výsledky, web-videa z turnajů a rozho-
vory (zejména pro celorepubliková finálová klání – letos  
14. - 15. 6. v Chomutově), kompletní historii i současnost 
této celostátní soutěže, a to napříč všemi regiony celé 
ČR, dále i instrukce, jak taky popř. začít či se jen účastnit 
jako jednotlivec – pro tyto účely jsou pořádány mistroství 
regionů jednotlivců (samostatná soutěž v rámci ABL, 
kterážto ji pořádá i pro nečleny týmových soutěží…). 

Za náš tým přejeme všem čtenářům a spoluobčanům 
příjemné prožití letních dnů.

D. Valenta
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                             STŘECHY

- Pokládka rovných a šikmých střešních krytin
- Výroba a montáž klempířských prvků a parapetů
- Montáž střešních oken
- Nástřik půdních prostor proti škůdcům
- Zateplení střech
- Hydroizolace
- Stavba pergol
- Odvoz a likvidace odpadů
- Zednické práce
- Zateplení stěn budov
- Montáž plastových oken a dveří
- Výroba a montáž okenních sítí a žaluzií
- Kompletní dodávky materiálu

Nemáte dostatečnou hotovost?
Umožníme Vám platbu formou splátek.

Zdarma zhotovení cenové nabídky.

Tel.: 775 210 970
www.pokryvacstvi-chrastina.wz.cz
chrastinar@seznam.cz 

Krajská soutěž sportovní gymnastiky ASPV  proběhla 
27. 4. 2014 v Palkovicích. V mladších žákyních I. A se  
Kubánková Barbora umístila třináctá, Kučová Sabina 
sedmá a Makarová Michaela jedenáctá.  Kategorie 
mladších žákyň II. A se umístila celkově na 4. místě a v 
jednotlivcích skončila 11. Gřesová Vanda, 13. Prokopová 
Anna, 14. Mertová Eliška a 16. Tvrdíková Anna Marie. 
Největší úspěch sklidily starší žákyně III. A, které vybo-
jovaly bronzovou medaili jako družstvo a Pohludková 
Tereza stříbrnou medaili jako jednotlivec (další umístění 
– Gřesová Kristýna 6. místo, Malinová Denisa 12. místo 
a Violová Alena 13. místo).

Krajská soutěž sportovní gymnastika ASPV

V letošním roce si 
pochvalu za vzornou 
reprezentaci Pasko-
va zaslouží Terezka 
Pohludková, když 
získala:

- 1. místo v regionální 
soutěži sportovní gym-
nastiky ASPV v Palko-
vicích dne 22. 3. 2014

- 3. místo v krajském 
kole sportovní gymnas-
tiky AŠSK Krnov dne 
31. 3. 2014

- 2. místo v krajské 
soutěži sportovní gym-
nastiky ASPV dne 27. 
4. 2014 v Palkovicích.

Velkou chválu si také zaslouží Michaela Makarová  
(2. místo v jednotlivcích v regionální  soutěži  sportovní  
gymnastiky ASPV 22. 3. 2014 v Palkovicích), Gřesová 
Vanda (3. místo v jednotlivcích v regionální  soutěži  
sportovní  gymnastiky ASPV 22. 3. 2014 v Palkovicích) a 
všechny dívky a chlapci, kteří reprezentovali Paskov na 
gymnastických soutěžích. 

Kristýna Šircová
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Společenská kronika 
 

Blahopřejeme jubilantům v měsících: 
květen a červen 2014 

 
Vážení jubilanti, 

přejeme Vám do dalších let hodně zdraví, 
štěstí a životní pohody.

 
 
 

 
Květen

Güntherová Vlasta
Kožušníková Ludmila

Palkovská Božena
Kuchařová Anna

Kulhánková Drahomíra
Netušilová Emilie

Červen

Nováček Jan
Petrášová Jana
Šindler František

Marenčoková Eliška
Bujnochová Anna
Klajmon Bedřich
Šilbáchová Mária
Macháč Vladimír
Bittalová Anděla
Matýsek Karel
Hrubý Arnošt

Vozňáková Magdalena
Mutinová Ludmila

Javorová Vítězslava
 

Vítáme nové občánky města Paskova: 
 

Tereza Maluchová, Timon Smíšek,  Aleš Rylko,  
Šimon Vávra, Matyáš Rusz 

Vážení rodiče,
k narození Vašeho děťátka Vám upřímně blahopřejeme.

Přejeme mu život v míru a ve šťastné rodině.
 
 

Rozloučili jsme se s paskovskými občany
 

V únoru 2014 zemřela:
 

Bartková Anna

Oznámení

Vážené jubilantky, vážení jubilanti,

podle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních 
údajů a o změně některých zákonů nemůžeme 
zveřejňovat Váš věk ve společenské kronice, pokud 
k tomu nedáte písemný souhlas. Zájemci, kteří 
chtějí, aby byl tento údaj zveřejněn, ať se prosím 
zastaví na Městském úřadě, přesněji na oddělení 
Matriky, aby písemný souhlas podepsali. 
 

Mgr. Kristýna Šircová
Předsedkyně Redakční rady PZ



Kalendář akcí / Inzercestrana 17

Kalendář akcí  
Červen
21. a 22. – Oprechtické hasičské slavnosti s příchutí Mexika a Karibiku, areál na Hasce
26. – Zasedání Zastupitelstva města
27. - Křtění altánku sv. Kryštofa u cyklostezsky Paskov, přibližně kolem 11h 
27. – Hurá na prázdniny, zahrada komunitního centra, od 14h

Červenec
30. 6. – 31. 7. 2014 omezený provoz v MŠ 
5. - Zábavné odpoledne s házenkáři, areál nafukovací haly Orel Paskov, od 17h, občerstvení zajištěno
5. - Bagoy a Nagauč od 20h, hasičárna Paskov, vstupné 50 Kč
12. – Zkoušky psů a zvěřinové hody, od 9.00 do 16.00 hodin
4. – 18. – letní tábor Perly
18.-1.8. – letní tábor Drsňáci

Srpen
1. – 29. - MŠ uzavřena
1. - 15. – letní tábor Mouchy
5. – Uzávěrka Paskovského zpravodaje 
8. - Pouťová zahradní slavnost – pořádá SDH Paskov
8. – Letní kino – komedie 2Bobule – zahrada komunitního centra
9. - Předpouťová zábava – pořádá KH Orel Paskov, od 19.00hodin  
9. - Pouťová zahradní slavnost – pořádá SDH Paskov
10. – Pouť sv. Vavřince
23. – 24. Výstava drobného zvířectva, Chovatelé
29. – Eurokan Cup – noční soutěž mladých hasičů SDH Oprechtice
31. – 8. ročník Paskovského kriťáku
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PROGRAM - KINO PANORÁMA Paskov (ČERVENEC + SRPEN 2014) 
Pondělí 21. července v 10 hodin, ČR

 
Do pohádky za zvířátky I.

Pásmo krátkých filmů. Káťa a Škubánek, Jonáš a velryba, 
Krakonoš a kukačky, Štaflík a Špagetka, Krtek fotografem a 
další. Na 35 mm pásku. KF Praha
Mládeži přístupno.  
Délka 65 minut, Vstupné: 20,- Kč

Pondělí 21. července v 19 hodin, ČR
 

Trabantem až na konec světa
Cestopisný dokument.  Vynikající záznam neuvěřitelné jízdy 
party šílenců, kteří si usmysleli přejet celou Jižní Ameriku. 
Mládeži přístupno. aerofilms
Délka 98 minut, Vstupné: 40,- Kč

Čtvrtek 24. července v 10 hodin, ČR
 

Kozí příběh se sýrem
Animovaná pohádka. Z temných zákoutí pražských ulic zavede 
KOZA dětské diváky do světa českých pohádek. KF Praha
Mládeži přístupno. 
Délka: 82 minut, Vstupné: 20,- Kč 

Čtvrtek 24. července v 19 hodin, ČR
 

CESTA VEN
Drama.  Příběh mladé matky, která se odmítá smířit s 
nepříznivým společenským statusem a snaží se vybojovat 
lepší život pro sebe a svou dceru Sárinku. Díky své syrovosti je 
snímek křehkým a krásným obrazem lásky a lidskosti. Mládeži 
od 12 let přístupno. aerofilms. Natáčeno v Ostravě - Přívoze.
Délka: 103 minut, Vstupné: 40,- Kč 

Pondělí 28.července v 10  hodin, ČR
 

KRTEK A OSLAVA
Animované příběhy. Pásmo krátkých oblíbených příběhů 
populárního krtečka, například krtek a zajíček, krtek a myška, 
doplněné o příběh Krakonoše a pár příběhů Štaflíka a Špagetky.
35 mm KF Praha
Mládeži přístupno.
Délka: 63 minut, Vstupné: 20,- Kč

Pondělí  28. července  v 19 hodin, USA
 

KLUB POSLEDNÍ NADĚJE
Drama, inspirované skutečnými událostmi.
Píše se rok 1985. Elektrikář a příležitostný jezdec rodea Ron 
se od lékařů dozvídá, že má AIDS a že mu nezbývá ani 30 dnů 
života. Mládeži nepřístupný. Titulky.  cinemart
Délka 117 minut, Vstupné: 50,- Kč

Čtvrtek 31. července v 10 hodin, ČR

KOVÁŘ Z PODLESÍ
Filmová pohádka, ve které spolu s herci hrají animované 
postavy. Pohádka má nečekaný a originální závěr.  KF Praha                                                                                                              
Mládeži přístupno
Délka: 85  minut, Vstupné: 20,- Kč

Čtvrtek 31. července v 19 hodin, Itálie
 

Ať žije svoboda !
Mistrně vykreslená politická scéna současné Itálie jde ruku 
v ruce se strhujícím výkonem Toniho Servilla, který v dvojroli 
předního politika a jeho bratra nedá divákům vydechnout.
Mládeži nepřístupno.  Titulky.  filmeurope                                                                                   
Délka 93 minut,Vstupné: 50,- Kč

Pondělí  4. srpna v 10 hodin, USA
 

Království lesních strážců
Animovaný. Bystrá, statečná a tvrdohlavá dívka Mary prožije 
dobrodružství, o jakém se jí nezdálo ani v nejdivočejším snu 
!  Kouzlem se ocitne v podivném lesním společenství…….. 
Mládeži přístupno. Délka 102 minut, Vstupné: 20,- Kč

Pondělí  4. srpna v 19 hodin,Polsko
 

IDA
Drama. Než se 18-ti letá novicka Anna stane jeptiškou musí 
navštívit svou jedinou příbuznou Wandu. Setkání nasměruje 
Idu na cestu za odkrytím rodinného tajemství.Film vyhrál 
hlavní ceny na festivalech v Londýně, Gijónu nebo Varšavě. 
Mládeži přístupno. Česká verze.  cinemart
Délka 80 minut, Vstupné: 50,- Kč

Čtvrtek 7. srpna v 10 hodin, ČR,SR,Japonsko
 

Na půdě
Animovaná pohádka. Na půdě v království odložených hraček 
bydlí panenka Pomněnka a její tři kamarádi. Do jejich světa 
však vtrhne vládce Říše Zla a trojice s pomocí dalších obyva-
tel půdy musí Pomněnku zachránit.  cinemart
Mládeži přístupno. Délka: 73 minut, Vstupné: 20,- Kč 

Čtvrtek 7. srpna v 19 hodin, ČR
 

HANY
Drama. Jiří, živící se prodejem drog, slečna jež se nedokáže 
rozejít s dlouhodobým partnerem, básník žijící ve své iluzi, sta-
rostlivé matky a snaživí otcové. Mládeži nepřístupno. cinemart
Délka: 90 minut, Vstupné: 50,- Kč 

Pátek 8. srpna po setmění, ČR
 

2 BOBULE
Komedie.  Volné pokračování úspěšné filmové komedie Bob-
ule, kterou vidělo v kinech přes 360 000 diváků. Nejúspěšnější 
film roku 2008. Hrajeme na zahradě Komunitního centra v 
Paskově,   po setmění !!!
Mládeži přístupno. Délka: 94 minut,  Vstupné zdarma !!!

Pondělí  11. srpna  v 10 hodin, USA
 

O hloupém peciválovi
Pásmo krátkých pohádek.Krtek a paraplíčko, Krtek a autíčko, O 
hloupém peciválovi, Rézi a Brok na vánočním trhu.
Mládeži přístupný. Titulky cinemart 
Délka 61 minut, Vstupné: 20,- Kč

Pondělí 11. srpna  v 19 hodin, USA
 

Prodloužený víkend
Drama.  Adele, před časem opustil manžel a ona se z toho do-
sud nevzpamatovala. Místo aby se starala o svého 13 letého 
syna, pečuje on oni.Hrají: kate Winslet, Josh Brolin
Mládeži nepřístupno.cinemart
Délka: 111  minut. Vstupné: 50,- Kč
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Příčiny vzniku první světové války a její průběh v Paskově v roce 1914

Uběhlo již sto let od okamžiku, kdy politická vražda v Sarajevu probudila a zasáhla nepřipravenou Evropu.  
Sarajevo, hlavní město Bosny, která byla spolu s Hercegovinou připojena k Rakousko-Uhersku  Berlínskou 
smlouvou z roku 1878, leželo ve vzdáleném koutě monarchie. 28. června 1914 přijel arcivévoda František Fer-
dinand d‘ Este se svou manželkou Žofií, kněžnou von Hohenberg, rozenou Chotkovou, na přehlídku vojenského 
cvičení blízko srbské hranice.

Berlínský kongres umožnil Rakousko-Uhersku v roce 1908 anektovat Bosnu a Hercegovinu a zároveň potvrdil 
nezávislost Srbska na Osmanské říši. Srbsko byla malá chudá zemička, která by si ráda rozšířila své území o 
Bosnu a Hercegovinu a získala tak přístup k Jaderskému moři a zároveň umožnila velké části obyvatel anek-
tovaného území, Srbům, splynout v jeden národ žijící na společném území.Proto měla teroristická organizace 
Černá ruka,řízená šéfem srbské tajné služby, narušit v Rakušany  obsazeném území habsburskou správu.

První útok na následníka trůnu a zároveň i vrchního inspektora rakousko-uherské armády nevyšel. Bomba,hozená 
do kolony automobilů směřujících z kasáren na sarajevskou radnici nacionalistou Čabrinovičem, se odrazila od 
sklápěcí střechy auta a zasáhla následující vůz. Oba manželé zemřeli až rukou Gavrilla Principa. Jeden výstřel 
vedený roztřesenou rukou atentátníka zasáhl, nechtěně, kněžnu Žofii do břicha. Druhý roztříštil následníkovi 
krční tepnu. Tato tragédie byla počátkem vichru, který se v letech 1914-18 prohnal Evropou a jehož důsledky 
byly celosvětové.

arcivévoda František Ferdinand d‘ Este se svou manželkou Žofií

František Josef I. byl šokován. Vídeň, pod silným tlakem německého císaře Viléma II., požadovala okamžité 
potrestání všech, kteří měli podíl na vraždě, potlačení protirakouské propagandy v Srbsku a umožnění rak-
ouským úředníkům vyšetřování přímo v Bělehradě 23. července odeslalo Rakousko-Uhersko Srbsku ultimátum, 
cíleně tvrdé, vedené snahou porazit Srbsko bud‘ diplomaticky, nebo lokální válkou.

Skutečné příčiny budoucího válečného konfliktu však byly daleko hlubší. Ekonomické a politické. Dají se stručně 
charakterizovat jako boj mezi velmocemi o sféry vlivu, kolonie, zdroje surovin a trhy.

Srbsko, podle Rakousko-Uherska, podmínky ultimáta nesplnilo, a proto 28. července vyhlásilo Srbsku válku v 
proslulém manifestu Mým národům císaře Františka Josefa II.
„ Vše jsem prozkoumal a uvážil. Pletichy protivníka plného nenávisti nutí Mne, abych na obranu cti svého 
mocnářství, na ochranu vážnosti a moci, k zabezpečení jeho državy po dlouhých letech míru uchopil se meče.“



strana 21 Různé

císař František Josef I

Nikdo si v té době ještě neuměl představit, že započal konflikt tak obrovských rozměrů, jaký ještě lidstvo nezažilo. 
Že si válka vybere krutou daň v podobě 9 miliónů mužů padlých na bojištích, 20 milionů lidí bude zraněno a mnozí 
zůstanou trvale invalidní. V zázemí budou lidé umírat hladem, zimou a nemocemi. Snad v každé české vesnici a 
městě najdeme pomníček obětem války.

Pojďme společně zalistovat kronikou našeho města a podívejme se, jak první rok války zasáhl do života jeho  
konkrétních, skutečných obyvatel, našich pradědů a prababiček.

„Dne 31. července vyšlo císařské nařízení o všeobecné mobilizaci  jímž bylo povoláno vojsko aktivní, pak postupně 
odvody a různá nařízení. Hrůzy a útrapy pocítila také naše obec Paskov ve značné míře. Muži odváděni k vojsku 
postupně dál a dál, až došlo na 18leté mladíky a až do 60 let staří pokud alespoň poněkud byli schopni k různým 
vojenským úkonům. Někteří tam padli, nevrátili se, mnozí ožebračeni a churaví přišli po válce zpět.

Rekvírovány byly obilniny, zemáky, látky, plátno a různé materiály, zvony z věže, cínové píšťaly z varhan, hmoždíře, 
svíčky, kotly měděné, kliky od dveří a jiné. Potraviny spotřebovala většinou válka a v mnohých rodinách nebylo co 
jíst, mouka a vše jiné potraviny přidělovány na lístky, lid trpěl podvýživou a hladem. Rekvírován hovězí dobytek, 
koně odváděny, zabíjení vepřů zakázáno, maso bylo k dostání jen maličkosť na lístky, odvádění  sádla a špeku z 
domácích porážek a mnohé jiné.
Dne 1. srpna o 10 hodině večer donesl na obecní úřad v Paskově zvláštní posel od okresního hejtmanství z Místku 
plakáty, ohlašující všeobecnou mobilizaci, kteréž musely býti ihned v hostincích vyvěšovány a jinde nalepeny.

Byla tudíž v Paskově o 11. hodině v noci1. srpna 1914 bubnováním ohlašována po ulicích a na náměstí všeobecná 
mobilizace. Tímto ohlášením mobilizace povstal veliký rozruch mezi občanstvem, a obzvláště mezi těmi rodinami, 
kde měli muži do 24 hodin ke svým vojenským oddílům narukovati.

Nato již příštího dne 2. srpna a 3. srpna paskovští vojáci do 42 roků staří, jak byli na vyhlášce povoláni, rukovali. 
(Odjížděli vlakem.)“  

Od 4. srpna přešla železnice na válečný provoz a chrlila davy narukovaných.

„Dnem 4. srpna vypsána byla první daně prostá 5,2% rakouská válečná půjčka.
Dne 8. srpna ve 12 hodin 30 minut odpoledne, při vybubnování bubnem, vyhlásil v Paskově na vícero místech 
politický úředník od okresního hejtmanství v Místku vyslaný Stanné právo tj., obviněný z nějakého činu protistát-
ního, předveden jest před náhlý soud (takový byl v Moravské Ostravě), kdež bez velkých okolností vyslechnut a 
uznán vinen ihned odsouzen a trest ihned vykonán, buď žalář nebo poprava oběšením nebo zastřelením.



strana 22 Různé

Přípisem okresního hejtmanství v Místku, nařízeno bylo 
paskovské obci dodati vojenskou přípřež (foršpon) a to 12 
dvouspřežných povozů, řádně dle předpisu vypravených. 
Byla to potíž sehnati těch 12 povozů, neboť  žaden 
nechtěl koně dáti, každý se vymlouval. Konečně přípřež 
ustanovena a dne 26. srpna 1914 odjížděla z Paskova do 
Frýdku, od tam do Těšína a dále kuKrakowu.

Přípřež z Paskova dodali:

1. Krejčí Josef 130 malorolník  1 koně
    Plšek Jan 230 povozník  1 koně s vozem
2. Ambrozová Angela 15   obchod.dříví 2 koně s v.
3. Línert Antonín 27 soukrom.maj.poz. 2 koně s v.
4. Štolberg.Štolberg 33velkostatek 6 koní s v.
5. Rundt Albín  43 obchodník  1 koně
Kročková Marie  97 rolnice  1 koně s v,
6. Kristlová Barbora   247maj.poz. a domu  1 koně s v. 
    Duda František    9 chalupník  1 koně 
7. Janečka Jan  89 sodař  2 koně s v.
8. Kubečková Terzie 203 povoznice 2 koně s v.
9. Bartoníková Jana 203 povoznice 1 koně s v.
Bosák Josef   23 povozník 1 koně 
10. Havránek Karel 98 rolník 1 koně
      Daněk Antonín 96 rolník 1 koně s v.
      Pecuch František 91 rolník 1 kůň pro kon-
duktéra (jezdce)

Proti tomuto sestavení přípřeže tito dodavatelé pomlou-
vali, že ustanovení dodávky přípřeže nebylo správné, 
poněvadž koně pobrány těm, kteří je měli provýdělek na 
své živobytí a většinou rolníkům byly koně ponechány.
Dne 3. prosince ještě stanoveny 3 dvouspřežné povozy 
přípřeže do Bohumína a zpět.

V Moravské Ostravě zřízen byl válečný soud, který soudil 
a provinilce přísně trestal.

Dne 1. října došlo nařízení od okr. hejtmanství z Místka, 
že obec má vyslati 7.října 20 kusů hovězího dobytka a ten 
do Místka dopraviti.

Dne 19. října přehlídka odvodem povinných z Paskova 
I.,II. a III.třídy v Místku.

Dne 8. listopadu došlo nařízení od hejtmanství z Místka, 
že obec má se postarati a do 14 dnů dodati na dráhu v 
Paskově 400 metr. centů ovsa. Oves byl u velkostatku a 
u rolníků sepsán, pak sebrán a odeslán.

15. listopadu prohlídka domobranců, také z Paskova v 
Místku od24 do36 roků staří.

3. prosince prohlídka neaktivního mužstva také z 
Paskova v Místku, ročníků 1878 -1890.

6. prosince odvod koní v Místku, z Paskova odvedeno 
7 koní

23. prosince odevzdáno bylo těch 400 metr. re-
kvírovaného ovsa. Odvezen na nádraží v Paskově. 

Vyhlášeny rekviziční ceny obilnin:
100kg pšenice 31 Korun
100kg žita (rež)22  Korun
100kg ječmene19 Korun
100kg ovsa 19 Korun

Vydán byl přísný zákaz zpívati české písně a sice jen Hej 
Slované a Kde domov můj. (později zakázány další).
Ačkoli bylo všude vyhlášeno stanné právo a lid varován 
před přísnými tresty, nicméně přece se lidé dopouštěli 
různých výroků protiválečných a bylo mnoho lidí za různé 
projevy a výroky stíháno, souzeno, žalářováno v Moravs-
ké Ostravě a také i popraveno. 
Z Paskova se, Bohu díky, v tomto roce nedopustil nikdo 
žádného činu a nebyl také nikdo trestán.“
V Kronice dobrovolného hasičského sboru v Paskově, 
vydaného na památku 40. výročí jeho založení  1877-
1917, kterou napsal Richard Skácel, nadučitel a župní 
jednatel Lašské hasičské župy Křenkovy. č. 33 v 
Paskově, je uveden seznam odvedených mužů.

„Ze sboru našeho narukovali v tomto roce k vojsku 21 
členů: Řehák Karel, Lísek Eduš, Bosák František, Blahut 
Karel, ml.,Ohnutek Alois, Matěj  František,Pinkava Rudolf, 
Kubánek Josef, Kyška August, Lanča Josef, Rundt Albín, 
Lička Josef, Chudý Arnošt, Höpp  Josef, Žáček Rudolf, 
Kleimon František, přispívající: Daněk Antonín, Klega Jo-
sef, Dvořáček Čestmír, Hudík Josef a Terrich Břetislav.

Nenadále zasáhla smrtící koule nepřátelská našeho 
milého spolubratra Albína Rundta, který dne  
18. listopadu na poli cti padl a tam v lehkém odpočinku 
pohřben jest. Čest budiž jeho památce.“

Válka způsobuje mnoho obětí a ztrát na lidských životech 
a také množství raněných. Ranění bývají dopravování z 
fronty do nemocnic a do lazaretů.
„Také ve zdejší obci zřízeny byly lazarety pro lehce 
raněné, ve třech domech:

1. V domku čís. 38 (domku zelinářské zahrady při mostě 
u Olešné)
2. V domku čís. 190 (v mateřské školce)
Oba domky patří hraběti Štolberg-Štolberg
3. V domu čís. 232(bývalá továrna na obuv) patřícímu 
panu Edmundu Reittrovi, císařskému radovi

Vojíni z lazaretu hraběte ze  Stolberg - Stolbergů
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Vážení spoluobčané

Vážení spoluobčané,

končí volební období stávajícího zastupitelstva obce 
a cítím za svou povinnost, jako opoziční zastupitel a 
bývalý starosta po 4 minulá volební období, oslovit Vás, 
občany Paskova a Oprechtic v době, kdy se blíží nové 
volby a kdy se zároveň přiblížil i vhodný čas pro zhodno-
cení uplynulých čtyř let.

Vím, že správa obce není věc jednoduchá, vyžaduje os-
obní odhodlání a nelze se zavděčit všem. Toho jsem si 
byl vždy vědom, a proto jsem jednal vždy otevřeně a 
přímo bez postranních úmyslů, pletichaření, pomluv či 
jiného zákeřného jednání anebo podbízivosti za účelem 
získání popularity za každou cenu.  Mohu Vás ujistit, že 
v tomto svoje životní postoje měnit nebudu.

Využívám tímto zákona č. 305/2013 Sb., kterým se mění 
zákon č. 46/2000 Sb., o právech a povinnostech při vy-
dávání periodického tisku. Uvedená novela tiskového 
zákona byla přijata za účelem znemožnění "zneužívání 
radničních periodik". Novelou tiskového zákona tak 
došlo k definování nové kategorie periodického tisku 
územních samosprávných celků, tzv. radničních peri-
odik, pro které nově platí možnost uplatnění požadavku 
na uveřejnění informací ze strany všech politických a ná-
zorových skupin zastoupených v zastupitelstvu daného 
územního samosprávného celku.

Jsem si vědom toho, že četnost vydávání Paskovského 
zpravodaje není veliká a nelze v něm zveřejnit všechny 
informace a názory, o které bychom se s Vámi chtěli 
podělit, proto využíváme alespoň zákonnou možnost, 
seznámit Vás prostřednictvím zpravodaje s našimi 
novými internetovými stránkami

www.odspaskov.cz 

Na těchto stránkách veřejnosti představíme členy naší 
ODS, kandidáty pro volby do ZM 
i náš volební program. Také se chceme podělit, a to i 
zpětně, o zážitky z komunální politiky, lehce glosovat 
dění minulé i současné, a v konečné fázi přesvědčit 
voliče, že naše minulé vo-lební výsledky nebyly náhod-
né, a že bychom na ně rádi navázali.
Také chceme přesvědčit duše, alespoň trošku spřízněné, 
pokud jim věci veřejné v obci nejsou cizí, aby se spolu s 
námi zapojili do voleb do zastupitelstva.
Tuto svou výzvu chci podpořit citátem řeckého filozofa 
Platona. Jeho výrok  je již téměř dva   a půl tisíce let 
starý, ale stále platný:
“Nakonec vám budou vládnout ti nejneschopnější z vás. 
To je trestem za neochotu podílet se na politice.“

Petr Pauk

Do těchto lazaretů dopravováni byli raněni dle poukázání 
z c.a k. Reserve Spital v Těšíně.

První transport přibyl do Paskova dne 8. listopadu s 48 
muži.

K účelu dopravy raněných z nádraží do lazaretu zřízeny 
byly ve sborech hasičských takzvané „přepravní kolony“, 
jež zařídila „Rakouská společnost Červeného kříže“. 
Taková kolona zřízena byla také u zdejšího hasičského 
sboru, sestavena z 12 vojenské služby prostých osob dne 
20. srpna.

Členy I. kolony byli:

1. Richard Skácel - nadučitel 38 roků  velitel okres.
2. Antonín Rozehnal - řemenář   54 roků  člen kolony
3. Jan Janečka - výrob. Sody 47 roků  člen kolony
4. Čestmír Dvořáček - učitel 29 roků člen kolony
5. Emanuel Folta - elektrotech. 38 roků velitel kolony
6. Josef Hudík - hospodář adj. 29roků  člen kolony
7. František Juda - holič  32 roků  člen kolony
8. Alois Ohnutek - holič  25 roků  člen kolony
9. Rud. Bohumínský - učitel 31 roků četař kolony
10. Ant. Hendrych - varhaník 27 roků  člen kolony
11. Břetisl. Terrich -učitel 27 roků  člen kolony
12. Leopold Pivoňka - hostinský 55 roků  člen kolony

Lékařem kolony byl zdejší lékař Dr. Jindřich Graf, který 
také ve cvičebních kursech, jež se zde
 konaly pro členy kolony, přednášel a cvičil o přepravě 
a obvazech raněných dne 12.září „U černého jelena“. V 
koloně byly k dispozici: 2 nosítka, 48 postelí a lékárnička 
s příslušenstvím. Výlohy na různé zařízení pro obvazy a 
lékárničku zaplatili členové kolony ze svého dobrovolně.

V lazaretech ustanoveny také ošetřovatelky, jež byly :

Lazarety hraběcí: 
1.  Řehulová Notburga, milosrdná sestra
2.  Kolková Bibiana,milosrdná sestra
3.  Janošková Albana, milosrdná sestra
4.  Kozumplíková Sarkandra, milosrdná sestra

Lazaret cís. rady Edm. Reittera: 
1. Gráfová Eliška, dcera lékaře zde
2. Kohnová  Elsa, dcera obchodníka zde
3. Reitterová Thea, dcera cís.rady zde

Ošetřujícím lékařem ve všech lazaretech byl zdejší lékař 
Dr. Jindřich Graf.
Noční hlídky při raněných konali členové hasičského 
sboru zdejšího.“

Citovaný text byl převzat z kroniky v původním znění a 
jen s minimálními redakčními úpravami.

        
 Mgr. Jarmila Petrová
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